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Raadsvoorstel 
 
Agendapunt: 
Zaaknummer: 2018-019818 

 
Onderwerp 
Beschikbaar stellen krediet ledverlichting sportpark van de Wildenberg 
 
Datum voorstel Datum raadsvergadering   
18 december 
2018 

15 januari 2019   

 
Aan de gemeenteraad, 

 
Voorstel 
1. Een krediet van € 289.000,00 beschikbaar te stellen voor het aanbrengen van ledverlichting op 

sportpark van den Wildenberg. 
2. De lasten van het krediet te dekken met een huurverhoging voor de verenigingen. 
 
Inleiding  

Ingevolge de duurzaamheidsagenda van de gemeente is onderzocht of het aanbrengen van 
ledverlichting op sportpark van den Wildenberg bij verenigingen VOAB, GSBW en 

Ingevolge de duurzaamheidsagenda van de MHC haalbaar is. De gemeente is eigenaar en beheerder 
van de sportvelden inclusief de verlichting. Het verduurzamen van het sportpark past in de 
doelstellingen van het bestuursakkoord. Ledverlichting verbruikt minder energie en gaat langer mee 
dan conventionele verlichting. Daarnaast is een deel van de verlichting op leeftijd en moet deze op 
termijn toch vervangen worden.  
De verenigingen hebben al subsidie aangevraagd en ook ontvangen. Voor de subsidie geldt dat de 
vereniging deze moet aanvragen en dat de vereniging ook optreedt als opdrachtgever. VV Riel heeft 
nog geen subsidie aangevraagd. Op een later moment kan onder dezelfde voorwaarden hier de 
verlichting worden vervangen.  
Voor het aanbrengen van ledverlichting is naast de reeds door de verenigingen ontvangen subsidie 
een bedrag van € 289.000,00 nodig.  
 
Argumenten 
1.1 Het is voor sportverenigingen niet mogelijk om een lening te krijgen voor het vervangen van 
verlichting. 
Omdat er geen sprake is van een onderpand kan een sportvereniging niet op eigen titel een lening 
krijgen om een project van deze omvang te financieren.  Daarom wordt voorgesteld om een 
investeringsbijdrage te verstrekken zodat de verenigingen de werkzaamheden kunnen uitvoeren. De 
kosten worden gedekt door een huurverhoging voor de verenigingen. Daarbij wordt ruimte gelaten 
zodat de verenigingen het voordeel op de energierekening deels anders kunnen besteden.  
 
1.2 Het vervangen van de verlichting levert een grote besparing op in energieverbruik en CO2 
uitstoot. 
Bij goed gebruik kan ledverlichting een energiebesparing tot wel 73 % opleveren. Dit vraagt echter 
veel discipline van de verenigingen. Het is zaak dat lampen zoveel mogelijk gedimd branden bij 
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trainingen en alleen bij wedstrijden op 100%. Tevens laat ledverlichting toe dat deze direct na 
gebruik van een veld wordt uitgeschakeld (conventionele lampen moeten afkoelen voor ze weer 
kunnen worden ingeschakeld). Het is daarom niet nodig om de verlichting te laten branden tussen 
trainingen/wedstrijden.  
Een bijkomend voordeel van ledverlichting is dat de lichtbundel slechts gericht is op de velden. Er is 
nagenoeg geen strooilicht, waardoor de omgeving minder hinder heeft. 
 
2.1 De gemeente heeft financieel voordeel  van de vervanging omdat er een besparing is op 
vervangingskosten en onderhoud. 
De kosten worden gedekt met een huurverhoging van 25 jaar. De termijn van 25 jaar sluit aan bij de 
technische levensduur van de nieuwe armaturen. Tijdens deze 25 jaar zouden verouderde armaturen 
moeten worden vervangen en meer onderhoud moeten worden gepleegd. De conventionele lampen 
hebben aanzienlijk minder branduren dan ledlampen. De conventionele lampen moeten iedere 2 jaar 
worden vervangen. In een periode van 25 jaar betekent dit een besparing van 12 vervangingen á  € 
150,00 per keer. Tevens zijn er de komende 25 jaar geen vervangingsinvesteringen nodig.  
 
Kanttekeningen 
1.1 Het vervangen van deels jonge armaturen is kapitaalvernietiging. 
Een deel van de armaturen op het sportpark is bij de renovatie in 2013 geplaatst. Deze armaturen 
zijn nog te jong om te vervangen. De verwachting is echter dat binnen enkele jaren er geen 
conventionele lampen meer verkocht mogen worden voor deze armaturen en derhalve worden we 
op enig moment toch voor deze keuze gesteld. Omdat er nu subsidie beschikbaar is ligt het voor de 
hand om nu toch deze armaturen meteen te vervangen en direct te besparen op energie en CO2 
uitstoot. 
 
2.1 Zonder discipline is er geen voordeel voor de verenigingen.  
Als de verenigingen onvoldoende discipline hebben om de verlichting te dimmen en zoveel mogelijk 
uit te schakelen is het mogelijk dat zij geen voordeel ervaren van de ledverlichting. De hoogte van het 
voordeel heeft de vereniging zelf in de hand door de verlichting zo zuinig mogelijk te gebruiken. De 
gemeente wil de volledige investering in 25 jaar terug verdienen door een huurverhoging.  De huur 
wordt verhoogt  met een bedrag wat lager ligt dan de verwachte opbrengst aan reële 
energiebesparing. Met veel discipline kan een hoger voordeel worden behaald.  
 
Financiën 
Het benodigde krediet is niet voorzien in de vastgestelde begroting 2019. Na afronding van het 
project zijn de exacte bedragen bekend en daarmee de exacte investering. Op basis van een annuïteit 
van 25 jaar en een rente van 2% kan een definitieve verrekening in de huur worden bepaald. De 
lasten van het krediet van € 289.000,00 bedragen € 14.803,00 per jaar en dienen volledig te worden 
gedekt uit extra huuropbrengsten. 
 
Samenwerking 
Omdat vanwege de subsidie de verenigingen opdracht verstrekken voor de werkzaamheden wordt 
dit project niet in samenwerking met Hilvarenbeek en Oisterwijk uitgevoerd.  
 
Communicatie 
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Niet van toepassing. 
 
 
Vervolg 
Na uw akkoord wordt er opdracht verstrekt door de verenigingen. Voor VOAB is van belang dat de 
werkzaamheden voor 23 februari 2019 zijn uitgevoerd. MHC en GSBW hebben wat meer tijd, maar 
het ligt voor de hand dat de werkzaamheden in één keer worden uitgevoerd. Na afronding en 
afrekening van de werkzaamheden  wordt aan de hand van de exacte investeringen de 
huurverhoging bepaald. Één jaar na oplevering worden de armaturen formeel overgedragen aan de 
gemeente. 
 
Bijlagen 

1. Subsidiebeschikkingen VOAB, GSBW en MHC. 
 
 
burgemeester en wethouders van Goirle 
 
 
 
 
Mark van Stappershoef, burgemeester 
Jolie Hasselman, secretaris  
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De raad van de gemeente Goirle; 
 
gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders d.d. 18 december 2018 
 
gelet op de Gemeentewet; 
b e s l u i t : 
 
1. Een krediet van € 289.000,00 beschikbaar te stellen voor het aanbrengen van ledverlichting 

op sportpark van den Wildenberg. 
2. De lasten van het krediet te dekken met een huurverhoging voor de verenigingen. 
3.           De begroting 2019 dienovereenkomstig te wijzigen. 
 
Aldus besloten door de raad van de gemeente Goirle in zijn vergadering van 15 januari 2019. 
 
 
          , de voorzitter 
 
 
 
          , de griffier 
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